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2023-02-28 Ärendenr 

2023/133 
Id 

Id 
Kommunstyrelseförvaltningen 

Utvecklingsavdelningen 

Yttrande över förslag till förordning om elprisstöd till företag remiss KN2023/02353 

Sammanfattning av ärendet 

Vimmerby kommun är remisskommun för besvarande av remiss av förslag till förordning om elprisstöd 

till företag. Remissvaren ska ha kommit in till Klimat- och näringslivsdepartementet senast den 6 mars 

2023. 

Analys av förslagets konsekvenser 

Vimmerby kommun lämnar följande kommentarer till förslaget nedan i punktform utan inbördes 

rangordning. Samråd har skett via möte med lokala näringslivet 2023-03-02 samt att de har kunnat 

skicka sina synpunkter till oss fram till 2023-03-05. Dessa finns sammanställda nedan: 

• Stödet i sig är inte bra utformat utan ett takpris efterfrågas i stället. Man måste ha ett 

förutsägbart system. Risken för att man tappar kunder och arbetstillfällen till andra länder med 

mycket högre CO2 utsläpp. Vad händer med hållbarhetsarbetet-fossilfritt? 

Andra länder har takpris på elen. 

• Det är stor uppgivenhet bland våra lokala företag när man inte har en tydligare plan för hur vi 

ska använda el kommande år. Krävs en tydlig strategi annars riskerar man att tappa kunder som 

flyttar produktionen till länder med högre utsläpp till följd. 

• Ansökan via Skatteverket bedömer vi är bra, deras system klarade under pandemin av att hantera 

liknande ansökningar på ett bra sätt. Vi bedömer att uppgiftslämnandet i ansökan är rimligt. 

• 15§ Begränsning till 20 miljoner kronor. Begränsningen borde vara styrd av EU:s regelverk om 

stöd maximalt 2 miljoner EUR, som med nuvarande växelkurser är drygt 22 miljoner kronor. 

• 22§ 7 anger att i ansökan ska anges om företaget är i intressegemenskap med något annat företag 

och, i så fall, om stöd har beviljats till det företaget. Detta uppgiftslämnande riskerar att bli 

komplext och svårhanterligt om flera bolag inom en koncern ansöker vid ungefär samma 

tidpunkt. Det motsägs också av 26 § som säger att om flera företag vid tidpunkten för ansökan 

anses vara i intressegemenskap, ska de ge in sina ansökningar samtidigt. Dessa företag ska också 

lämna uppgifter om strukturen för intressegemenskapen. Vi förstår inte hur en sådan samordnad 

ansökan ska ske praktiskt. I PM anges dessutom att ”För det fall så inte sker och ett enskilt 
företag i en koncern beviljas stöd har resten av koncernen inte längre någon möjlighet att få del 

av stödet.” Detta anser vi helt orimligt eftersom det antagligen kommer finnas teknisk möjlighet 

för ett enskilt koncernbolag ”av misstag” att söka elprisstöd hos Skatteverket, vilket skulle ta 
bort möjligheten helt för övriga. Det måste i sådana fall finnas möjlighet att begära omprövning 

av ett sådant beslut istället. 

• Hur skall stödet bokföras? Detta stöd skall täcka förluster flera verksamhetsår bakåt. 

• Tid från ansökan till utbetalning av stödet framgår inte någonstans. Enbart 28§ som säger att 

Skatteverket ska fatta beslut om elprisstöd senast 31 december 2023. Sker utbetalning löpande 

under ansökningstiden 30/5-25/9? eller först efter ansökningstidens slut? Tid från ansökan till 

utbetalning. Det är viktigt att det inte blir fördröjningar i utbetalningarna! 
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• Hur behandlar man företag med flera verksamheter och flera uttagspunkter inom olika 

elområden? 

• Elprisstöd nr 2 för Okt-Dec 2022 ansöker man 6/3-17/4. Detta stöd borde ligga före då det 

hänvisar till förbrukningen för perioden oktober 2021-september 2022. 

• Behöver ansökningarna om stöd vara offentliga? Det bidrar till att det lätt blir öppet för 

spekulation kring vilket avtal företagen sitter i, samt öppet för diskussioner kring hur man 

presterat de här åren och huruvida man ”behöver” prisstödet eller ej. En ickefråga tycker vi; 

Planering och infrastruktur inom den svenska elförsörjningen måste säkras och företag har 

oavsett senaste årens konjunkturläge och bransch blivit drabbade av de höga elpriserna. Det finns 

exempel på en branscher som gått starkt, men som har haft helt andra planer för pengarna som de 

istället fick lägga på elräkningen. 

Beslutet ska skickas till 

Klimat och näringsdepartementet 

Egon Karlsson 

Utvecklingschef 


